
 

 

Directie Voeding, 

Gezondheidsbescherming 

en Preventie 

 

Regulier Overleg Warenwet 
 

Bezoekadres: 

Parnassusplein 5 

2511 VX Den Haag 

 

T 070 340 79 11 

F 070 340 55 54 

www.rijksoverheid.nl 
 

 

Inlichtingen bij 

Ana Viloria 

Ai.viloria@minvws.nl 

T 070 340 6482 

 

Ons kenmerk 

Verslag CWG 

Milieucontaminanten d.d. 12 

september 2016 

 

 

Secretariaat ROW 

_dienstpostbusROW-

EU@minvws.nl 

 

www.row-minvws.nl 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

> Retouradres Postbus 20350 2500 EJ  Den Haag 

 

                                                                                                                                               

 

Verslag van de vergadering van de vergadering van EG-
Commissiewerkgroep Milieucontaminanten 
 
 

Datum  : 12 september 2016 

Commissie : Dhr. Swartenbroux (DG Santé) 

   Dhr. Verstraete (DG Santé)  

   Dhr. Stroka (JRC) 

    Dhr. Robouch (JRC) 

 

Ned.Delegatie  : Mw. Bulder (RIVM) 

      

 

   

 
Agenda 
 
1 Kwik en methylkwik 
De CIE heeft nieuwe voorstellen gedaan voor het indelen van de 

vissoorten. Over de indeling Alaska pollock is er wat discussie, een lidstaat 

vindt de voorgestelde indeling niet goed. De CIE geeft aan hierin het 

advies van DG MARE te volgen, zij zullen ook het voorstel in de interne 

consultatie van de CIE moeten goedkeuren. Een andere lidstaat wil alle 

makreel soorten bij elkaar. Er zijn nieuwe data geleverd waarmee de 

hoogte van de MLs voor sommige categorieën kunnen worden aangepast, 

dus de CIE gaat alles nog een keer doorlopen.  

De ML voor eend wordt iets verhoogd, en vanwege onduidelijkheid over 

hoeveel kwik in het brouwsel komt wordt de categorie ‘Thee’ uit het 

voorstel gehaald. Een lidstaat heeft de suggestie gedaan om een brede 

categorie voor granen, groenten en fruit op te stellen, de CIE vindt dit 

echter te laat in het traject om nog op te nemen. Over babyvoedsel is er 

nog discussie, en CIE gaat met de branche organisatie in discussie wat 

een haalbare, maar wel zo laag mogelijke ML is. Voor kruiden en 

specerijen heeft de brancheorganisatie een voorstel voor een hogere ML 

gedaan, er is discussie of dit mogelijk een tijdelijke ML zou kunnen 

worden. Een lidstaat  heeft nog de suggestie om alle eetbare boleten 

onder de ML te scharen in plaats van enkel een paar soorten, de CIE staat 

hier open voor als de lidstaten dit willen. De CIE geeft aan dat de MLs wel 

wat strak zijn in verhouding met de LOQ, echter gezien de eerdere MLs n 

de pesticidenwetgeving zou dit haalbaar moeten zijn.  

Diverse lidstaten, waaronder Nederland, vinden het geven van 

consumptieadvies met betrekking tot vis aan consumenten belangrijk. De 

groep erkent dat vooral ouders die hun kinderen geen kant-en-klaar 

babyvoedsel willen geven, moeten weten dat sommige vissoorten beter 

niet als voeding voor kleine kinderen gebruikt kunnen worden, zelfs als 

het goede effect van visconsumptie wordt meegewogen. Wel is het heel 

moeilijk om gericht advies te geven met consumptiefrequenties van 

specifieke vissoorten, aangezien er in vis diverse contaminanten in 
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verschillende concentraties kunnen voorkomen. De juridische afdeling van 

de CIE had echter bezwaar tegen het opnemen van het geven van 

consumptieadvies in de Verordening, dus het is mogelijk dat dit artikel 

verdwijnt. De CIE zal de stand van zaken op het aankomende SCOPaFF  

op 20 september (NB: deze is op 14 september afgeblazen) ter informatie 

agenderen. Het is nog steeds de intentie om dit onderwerp voor het eind 

van het jaar af te ronden. 

 
2- Minerale oliën 
Het vorige voorstel van de Aanbeveling voor Monitoring  is aan de branche 

organisaties voorgelegd en ook is het besproken in de 

Commissiewerkgroep voor voedselcontactmaterialen. Deze laatste groep 

kon instemmen met het principe van de Aanbeveling, wel is de tekst 

aangepast om ook de bijdrage vanuit andere bronnen dan papier- en 

kartonverpakkingen aan te geven. Omdat dit geen fundamentele 

wijzigingen zijn ten opzichte van de vorige versie, wil de CIE nu de 

Aanbeveling snel van kracht laten worden. Meerdere lidstaten geven aan 

dat de beschikbaarheid van een analysemethode zeer belangrijk is om 

goede vergelijkbare resultaten uit de Aanbeveling te krijgen. Een LS geeft 

aan dat dat op nationaal niveau aan een analysemethode  gewerkt wordt 

en herhaalt haar steun voor een EU gecoördineerde actie voor de 

analysemethode. De CIE zal nog een guidance document voor de 

analysemethode opstellen. De Aanbeveling staat op het aankomende 

SCOPaFF op de agenda voor aaname door de LS.  

 
3- Acrylamide 
De CIE heeft een nieuwe versie van het voorstel opgesteld, waarin de 

commentaren van de stakeholders zijn verwerkt. De meeste aanpassingen 

zijn tekstueel, de belangrijkste inhoudelijke aanpassingen zijn de 

aanpassing van de controlefrequenties, het belang van de indicatieve 

waarden is versterkt en de beschikbaarheid van de voorgestelde 

kleurcodes voor de consumenten is verwijderd. De intentie is dat bij 

overschrijding van de richtwaarden extra maatregelen worden getroffen 

(dus bovenop de al uitgevoerde maatregelen) om acrylamide te 

voorkomen. Twee consumentenorganisaties hadden aangegeven de 

huidige aanpak niet effectief te vinden tov het opstellen van ML’s , echter 

de CIE geeft aan dat dit al een stap voorwaarts is aangezien toepassing 

van maatregelen nu verplicht is, en de autoriteiten daar nu op kunnen 

handhaven. Alle lidstaten staan ook nog steeds achter deze aanpak. Er 

zijn nog wel wat zaken op te helderen, bijvoorbeeld welke ondernemers nu 

in welke categorie vallen. De CIE stelt voor om dit in een separaat 

document te verhelderen, en niet in de Verordening. Een LS vraagt om het 

opnemen van een periodieke revisie van de COP, en vraagt naar welke 

procedure gevolgd zal worden voor het publiceren en updaten van de 

codes. De CIE geeft aan een 3-jaarlijkse revisie van zowel de indicatieve 

waarden als de codes te willen opnemen in het voorstel. De eerste revisie 

van de indicatieve waarden zal direct na publicatie van de Verordening 

plaatsvinden, deze bestaan immers al langer. De Codes zullen dan pas na 

3 jaar aan de beurt zijn. Een lidstaat heeft een vraag over de juridische 

basis van deze aanpak, de CIE zal dit nog extra bespreken met de 

juridische afdeling. De aanpak van acrylamide zal bij het aankomende 

SCOPaFF ter informatie op de agenda komen. De CIE wil graag de 

discussie in de volgende expert werkgroep afronden zodat de revisie van 

de indicatieve waarden eind van dit jaar gestart kan worden. 
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4 - MCPD- en glycidylesters 

Er is hoge politieke druk om snel iets aan MCPD- en glycidyl esters te 

doen. Tijdens de vorige vergadering is een eerste discussie document 

besproken om mogelijk de categorie plantaardige oliën te differentiëren 

omdat de ML voor 3-MCPD (som van 3-MCPD en de esters) in palmolie 

moeilijk haalbaar leek. De brancheorganisatie heeft op het voorstel van de 

CIE gereageerd dat differentiatie niet wenselijk is. De voorgestelde ML zal 

dus zo bljven, echter is nu een transitieperiode van 10 maanden aan deze 

verbonden. Naar andere voedselcategorieën dan plantaardige oliën en 

babyvoedsel kan in de toekomst nog gekeken worden.  

Verder blijkt roosteren nog 3-MCPD vorming te kunnen geven. De CIE wil 

wel de optie overwegen om ook hier een toolbox aanpak te volgen, echter 

wil daar geen jaren over doen. De CIE zou eind november met een tekst 

voor stemming kunnen komen, tenzij de JECFA beoordeling van 3-MCPD 

en glycidyl esters anders uitkomt dan de EFSA opinie. Dan zou EFSA naar 

de verschillen moeten kijken en wordt het wat later. In ieder geval zal 

tijdens de volgende werkgroepvergadering (planning  in oktober) verder 

gesproken worden over dit onderwerp.  

 

5 – WVTTK 
Lood in geelwortel 
Een lidstaat vraagt of andere lidstaten onderzoek gedaan naar aanleiding 

van een melding vanuit de USA over hoge gehalten aan lood in geelwortel. 

De CIE roept lidstaten op om eventuele rapportages in te sturen 

 

Cadmium 
Een lidstaat had gevraagd om naar cadmium te kijken. Destijds zijn voor 

enkele voedselcategorieën de ML hoger gezet met de aanmerking dat deze 

in de toekomst herzien zouden worden, ook vanwege te implementeren 

managementmaatregelen. Enkele lidstaten hebben al informatie 

aangeleverd, de CIE vraagt ook hier om meer rapportages van de 

lidstaten. 

 

PAKs in supplementen van plantaardige oorsprong 
Een lidstaat heeft een vraag over de uitsluiting van preparaten met 

plantaardige olie van de ML voor PAKs in supplementen van plantaardige 

oorsprong. De rationale voor de uitsluiting was dat voor plantaardige olie 

een andere ML geldt. Echter voor supplementen met 40% olie en de rest 

plantaardig materiaal dekt deze beschrijving niet. De CIE zal hier naar 

kijken samen met de juridische afdeling van de CIE 

 

Perchloraat 
De CIE geeft aan EFSA om een exposure assessment te vragen als input 

voor herziening van de tijdelijke actielimieten voor perchloraat. 

 

Repeal and replace (voorheen recast) 1881/2006 
De CIE geeft nog aan van plan te zijn de recast van 1881/2006 ter 

stemming te brengen op het SCOPaFF van 20 september. De CIE geeft 

aan nog een uitleg in de recitals op te nemen over het uitbreiden van de 

dioxinen ML naar alle edible offal, als ook over het aanpassen van de 

significante decimalen.  

 

De volgende werkgroep zal naar verwachting in oktober plaatsvinden. 

 

 

Den Haag, september 2016 


